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VEZETŐEDZŐI  NYILATKOZAT

PONTOSABBAN KELL JÁTSZANUNK 

Hét veretlen mérkőzés után legyőzött minket a Vidi. Alakulhatott volna másképp is? 
– Az elején kaptunk egy elkerülhető gólt, az ellenfél 1–0-s vezetésénél be kellett volna rúg-
nunk a tizenegyest, ezenkívül Jakub Plseknek volt egy százszázalékos helyzete is, aztán 
egy kontrából megkaptuk a másodikat is – az első félidőben ezek a momentumok döntöttek 
a fehérváriak javára. A második félidőre két poszton változtattunk, be is jöttek a cserék, hi-
szen sikerült szépítenünk. Ekkor úgy éreztem, hogy sikerül legalább egyenlítenünk, hiszen 
teljesen beszorítottuk az ellenfelet, gyakorlatilag egykapuztunk. Aztán összehoztunk egy 
buta tizenegyest, azzal be is fejeződött számunkra a mérkőzés. Abból a harminc percből, 
amikor a hazaiak nem tudták elhagyni a saját térfelüket, többet kellett volna kihoznunk, illet-

ve az is tanulság, hogy nem szabad olyan védekezési hibákat 
elkövetnünk, mint az első félidőben. 

A Kecskemét a következő ellenfél, a feljutásuk óta őket 
még nem sikerült legyőznünk, de ebben a szezonban már 
nem „hasítanak” annyira, mint az elmúlt évadban – most 
el lehet csípni őket? 
– Remélem, hogy ezúttal sikerül föléjük kerekednünk, bízom 
benne, hogy a Vidi elleni találkozón elkövetett hibáinkat nem 

ismételjük meg. Látható egyébként, hogy a bajnokság any-
nyira kiegyenlített, hogy az első kilenc helyen egy-két 
meccsnyi távolság van a csapatok között, egy győze-

lemmel fel lehet kerülni a dobogóra, egy vereséggel pe-
dig le lehet csúszni róla. A célunk egyértelmű, meg akarjuk 
nyerni a hátralévő két meccsünket, ha ez sikerül, akkor az 
első három hely valamelyikén telelhetünk. Jó lenne, ha az 
időjárás megengedné, hogy ne sárfocit kelljen játszanunk, 
hanem normális körülmények közt, jó talajú pályán tudjunk 
futballozni, legyen mozgás, legyen dinamika. Küzdős, hajtós, 
nehéz ellenfél a Kecskemét, amely öt védővel játszik, kont-
rákra épít, és ez számunkra mindig nehéz, ez a Fehérvár ellen 
is igazolódott. Nekünk az a dolgunk, hogy okosan, logikusan 
és legfőképpen pontosan futballozzunk – legutóbb is sok be-
adásunk, érkezésünk volt, ezekből többet kellett volna rúgni 
egy gólnál. Lehet, hogy a Kecskemét formája nem olyan, mint 
tavaly – ilyen a sport –, de nem szeretnénk, hogy éppen elle-
nünk találjanak magukra. 

Hornyák Zsolt reméli, pénteken nem 
iszapbirkózásban, hanem futballban kell 
a kecskemétiek fölé kerekednünk. 

STABIL HÁTTÉR
A MAGYAR SIKEREKHEZ
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A PUSKÁS AKADÉMIA FC JÁTÉKOSKERETE 

KAPUSOK
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VÉDŐK TÁMADÓK

KÖZÉPPÁLYÁSOK

33Ormonde-Ottewill
Brandon

1995. 12. 21.,
Sutton

NB I-es mérkőzés/gól
34/–

5Bence
Batik 

1993. 11. 08., 
Szeged

NB I-es mérkőzés/gól
184/12

24Tamás
Markek

1991. 08. 30.,
Nagykanizsa 

NB I-es mérkőzés/gól
45/–

74Martin
Auerbach

2002. 11. 03., 
Tatabánya

NB I-es mérkőzés/gól
3/–

91Ármin
Pécsi

2005. 02. 24.,
Hainburg

NB I-es mérkőzés/gól
–/–

13Noel
Nathaniel 

2004. 01. 14., 
Toronto

NB I-es mérkőzés/gól
–/–

14Golla
Wojciech 

1992. 01. 12., 
Zlotów

NB I-es mérkőzés/gól
24/2

17Stronati
Patrizio 

1994. 11. 17., 
Opava

NB I-es mérkőzés/gól
65/1

22Szolnoki 
Roland

1992. 01. 21., 
Mór

NB I-es mérkőzés/gól
247/3

23Maceiras
Quentin

1995. 10. 10., 
Sion

NB I-es mérkőzés/gól
9/–

25Zsolt
Nagy 

1993. 05. 25., 
Székesfehérvár

NB I-es mérkőzés/gól
140/11

26Umathum
Ádám

2006. 04. 08., 
Győr

NB I-es mérkőzés/gól
–/–

60Jablonszkij
Oleh 

2005. 08. 09., 
Sztrij

NB I-es mérkőzés/gól
–/–

27Gergő
Ominger

2002. 09. 25.,
Győr

NB I-es mérkőzés/gól
6/–

15Plsek
Jakub

1993. 12. 13., 
Jasenná

NB I-es mérkőzés/gól
88/17

19Favorov
Artem

1994. 03. 19., 
Kijev

NB I-es mérkőzés/gól
108/24

71Patrik
Posztobányi

2002. 07. 29., 
Budapest

NB I-es mérkőzés/gól
11/–

73Szabolcs
Dusinszki

2005. 08. 06., 
Székelyudvarhely

NB I-es mérkőzés/gól
3/–

10Levi
Jonathan 

1996. 01. 23., 
Glumslöv

NB I-es mérkőzés/gól
32/2

9Colley
Lamin 

1993. 07. 05., 
Banjul 

NB I-es mérkőzés/gól
34/7

11Slagveer
Luciano 

1993. 10. 05., 
Rotterdam 

NB I-es mérkőzés/gól
98/13

20Soisalo
Mikael 

1998. 04. 24., 
Helsinki

NB I-es mérkőzés/gól
9/1

21Puljic
Jakov

1993. 08. 04., 
Vinkovci 

NB I-es mérkőzés/gól
34/6

30Zsombor
Gruber 

2004. 09. 07., 
Győr 

NB I-es mérkőzés/gól
39/6

7György
Komáromi

2002. 01. 19., 
Szolnok

NB I-es mérkőzés/gól
79/8

18Corbu

2002. 05. 07., 
Csíkszereda

NB I-es mérkőzés/gól
97/11

Marius
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LATOLGATÓ

Legutóbb a Vidi ellen nem úgy jöttek ösz-
sze a dolgok, ahogy szerettük volna, s 
véget ért a veretlenségi sorozatunk. Mi 
okozta a vesztünket Fehérváron?
– Azt hiszem, több tényező is közrejátszott a 
vereségben. A meccs első félidejében nem 
úgy játszottunk, ahogy az elvárható lett vol-
na, sok könnyű labdát elszórtunk, így a Vidi-
nek lehetőségeket teremtettünk, amelyeket 
sajnos ki is használtak. A szünet után össze-
kaptuk magunkat, benyomtuk az ellenfelet a 
kapuja elé, szépítettünk, mentünk előre az 
egyenlítésért, de egy tizenegyesből megint 
csak ők voltak eredményesek.

HATÁROZOTTNAK KELL LENNÜNK 
A KAPU ELŐTT
Wojciech Golláék nagyon szeretnének revansot venni 
a Kecskemét elleni vereségekért, de ez csak akkor 
sikerülhet, ha jobb százalékban használják ki a 
helyzeteiket.

Ha a Vidi 1–0-s vezetésénél berúgjuk a 
tizenegyest, nyertünk volna?
– Ezt nem tudom megmondani, de az biz-
tos, hogy más irányt vett volna a meccs. De 
hát ilyen a futball, Jakub Plseket senki sem 
hibáztatja, hiszen eddig biztos lábú ítélet-
végrehajtó volt.

A Kecskemét ellen javíthatunk, a lila-fe-
hérektől legutóbb kikaptunk egy olyan 
meccsen, amely a 4–1-es vereség dacá-
ra szerencsés esetben a mi javunkra is 
eldőlhetett volna.
– Az egy rendkívül bosszantó vereség volt, 
és van bennünk némi revansvágy is, hiszen 
sok pontot vesztettünk a Kecskemét ellen. 
Arra készülünk, hogy begyűjtsük a három 
pontot, és nem érdekel különösebben, ho-
gyan. Lehet eső, lehet hó, süthet a nap, az 
időjárás mindkét csapat számára ugyano-
lyan lesz, egyszerűen csak nyernünk kell, 
erre készülünk úgy az edzéseken, mint fej-
ben. A pályánk jó állapotban lesz, nekünk 
nincs más dolgunk, mint egymásért küzde-
ni.

Mégis, mi lehet a győzelem receptje?
– Az elmúlt mérkőzésekre visszatekintve 
mindig megvannak a helyzeteink a Kecs-
kemét ellen, de sokat kihagyunk. A helyzet-
kihasználásunkon kell tehát javítanunk. Ha 
az első két lehetőségünket berúgjuk, biztos 
vagyok benne, hogy megnyerjük a mérkő-
zést.

A FOCIBA BELEFÉR   
EGY VISSZAFOGOTT SMINK.
DE A GYŰLÖLET SOHA.
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MECCSTÖRTÉNET

VAN MIÉRT TÖRLESZTENÜNK!

2015. 05. 16.
A közös történelemben eddig a miénk 
a legnagyobb diadal: Tischler-triplával gázol-
tunk át a lilákon.
Puskás Akadémia FC–KTE 4–0

2023. 08. 26.
Colley korai gólját les miatt elvették, 
majd lőhetett volna még kettőt, de a két 
büntető megpecsételte a sorsunkat. Per-
sze ne fogjuk erre, van miért törlesztenünk!
KTE–Puskás Akadémia FC 4–1

2013. 11. 22.
Már az első Puskás–KTE meccsen érez-

tük: fej-fej melletti párharc(ok)ra van 
kilátás. 

Puskás Akadémia FC–KTE 2–2

2022. 11. 08.
Novemberben nem sokkal a fordulás után 

Corbu révén szereztünk vezetést, de pár 
perc múlva egyenlített a „Kecsó”.

KTE–Puskás Akadémia FC 1–1

A mérleg nem felénk billen, ha a korábbi 
összecsapásokat kell górcső alá vennünk.

NYERT MECCSEK
 2 3

RÚGOTT GÓLOK
 12 14

A LEGNAGYOBB ARÁNYÚ GYŐZELEM
 4–0 (2015. 05. 16.) 4–1 (2023. 08. 26.)

A PÁRHARC GÓLKIRÁLYAI
 Tischler Patrik (4) Horváth Krisztofer (4)

SAJÁT NEVELÉSŰ KERETTAGOK SZÁMA
 13 2

2022. 08. 19.
Tavaly sem bírtunk egymással: három perc-

cel a kezdés után és három perccel a vége 
előtt születtek a pontosztozkodást jelen-

tő gólok.
Puskás Akadémia FC–KTE 1–1
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JÁTÉKOSPORTRÉ

PÉCSI
ÁRMIN

AMBÍCIÓ, SZERÉNYSÉG, ALÁZAT

– Édesapámtól örököltem a foci szerete-
tét – ő nem volt profi sportoló, de nagyon 
szerette a labdarúgást. Már kicsi korom-
ban is, amikor csak tudtam, fociztam a 
hasonló korú srácokkal, nagyon élveztem 
a játékot, így hamarosan a győri ETO egyik 
kölyökedzésén kötöttem ki, négy-öt éves 
lehettem ekkor – mesélte a futballban tett 
első lépéseiről a tizennyolc éves hálóőr. – 
Az elején inkább mezőnyjátékos voltam, 
csak később álltam be a kapuba. Volt úgy, 
hogy párhuzamosan játszottam a kapu-

ban, illetve a mezőnyben, s csak később, 
nagyjából tíz-tizenegy évesen döntöttem, 
s mivel a gólvonal előtt jobban éreztem 
magam, ott ragadtam.

A mezőnyben milyen poszton szerepel-
tél?
– Csatár voltam, de volt, hogy hátrébb is 
játszottam. Az ETO-ban sokat futsaloztunk, 
ott nincsenek kötött posztok, elöl is, hátul 
is van az ember, de nagyrészt támadóként 
szerepeltem.

91Nagyjából tizenhárom éves kora óta tudjuk, 
hogy istenáldotta tehetség – első csapatunk 
kerettagjait bemutató sorozatunkban ezúttal 
kapusunkkal, Pécsi Árminnal beszélgettünk.

A kis Árminka gólérzékeny volt?
– Eléggé, egész jó „lövőkém” volt. Szeret-
tem is csatárt játszani, és eredményes is 
voltam.

Veled kapcsolatban többen kiemelik, 
hogy lábbal jól megy a játék – ezek sze-
rint a csatármúlt folyománya a labda-
ügyességed?
– Valószínűleg igen, bár meg kell jegyez-
nem, hogy nagyon sokat köszönhetek a 
futsalnak, mert ott jóval több a labdaérin-
tés, mint a nagypályás játékban, gyorsak a 
passzok, gyorsan kell dönteni – ez minden-
képpen sokat tett hozzá a lábbal való játé-
kom minőségéhez.

Azt már tudjuk, hogy korai futballéveidet 
Győrben töltötted – hogyan kerültél a 
Puskás Akadémiára?
– Annak idején még győriként a Puskás 
Akadémiával játszottunk edzőmeccset, és 
elég jól ment a védés, feltehetően ekkor 
keltettem fel a klub érdeklődését. Minden-

esetre leigazoltak, és az egy évvel idő-
sebbek közé, a 2004-es korosztályba 
kerültem.

Hamar igazoltad is az akadémia 
döntését, hiszen az U14-es csapattal 
végigvertétek a fél Bundesligát, és meg-

nyertétek a Nike Premier Kupa euró-
pai döntőjét.
– Nem volt egy könnyed siker, hi-
szen nagyrészt német első osztályú 
csapatok ellen játszottunk. Akkor is 

szép emlék lett volna, ha „csak” egy jó he-
lyezést érünk el, de így, hogy a miénk lett 
a végső győzelem, a mai napig beszélünk 
arról a tornáról.

Aztán az U17-tel megnyertétek a Puskás–
Suzuki-kupát is, bár ott sok lövés nem 
ment a kapudra…
– Azt kell mondanom, ahhoz a sikerhez vé-
dések szempontjából valóban nem tudtam 
sokat hozzátenni, mert annyira egyben volt 
a csapat, és annyira jól védekeztünk, hogy 
szinte csak a védelem irányításában és a 
labdakihozataloknál jutott nekem szerep. 
Azért is tudtunk nyerni, mert szinte lehe-
tőséget sem adtunk az ellenfeleknek arra, 
hogy nekem munkát adjanak.

Van, aki egyenesen a legnagyobb magyar 
kapustehetségnek tart. Te hová helyez-
néd el magad a fiatal hálóőrök mezőnyé-
ben?
– Őszintén szólva ezen nem igazán szok-
tam gondolkodni, inkább próbálom élvezni 
a focit, és minél többet melózni. Én azt lá-
tom, aki most vagyok, és úgy vélem, sokat 
kell még dolgoznom, és sok mindennek 
kell összejönnie ahhoz, hogy igazán jó ka-
pussá váljak. Gyakorlatilag a kapusposzt 
minden aspektusában lehet és kell is elő-
relépnem az irányítástól a védéseken, a 
lábbal való játékon keresztül a beadások 
hatástalanításáig. Fizikálisan is kell fejlőd-
nöm – erről tudom, hogy nem egyik pilla-
natról a másikra jön, ráadásul nem kizáró-
lag az elvégzett edzésmunkától függ.
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Miben érzed magad a legerősebbnek?
– Ha mindenáron az erényeimről kell beszél-
nem, akkor a higgadtságomat említeném el-
sőként.

Ezek szerint nem jössz zavarba, ha ki kell 
cselezni egy rád rontó csatárt?
– Ez érdekes, mert nem vagyok a cselezés 
nagy híve, elég ritkán vállalkozom rá. Lehet, 
hogy meg tudnék húzni egy-két hajmeresz-
tő cselt, de még nem volt rá példa. Ha na-
gyon muszáj lenne, persze megcsinálnám, 
de igyekszem úgy alakítani a szituációkat, 
hogy cselezésig ne fajuljanak a dolgok.

A PSK- és Nike-kupa-győztes csapatból 
ketten is ott vagytok az első gárda kere-
tében, Gruber Zsombornak már komoly 
NB I-es tapasztalata van, te a kooperáci-
ós szerződés keretében egyelőre a má-
sodosztályú Csákvárban védesz hétről 

PÉCSI
ÁRMIN

 KÉZMŰVES FOGLALKOZÁSOK A MANÓKKAL 
 TALÁLKOZÁS A MIKULÁSSAL A VARÁZSLATOS KUCKÓBAN 

 ARCFESTÉS ÉS HAJFONÁS CSILLÁMOKKAL  
 RÉNSZARVAS KVÍZ ÉS LUFIHAJTOGATÓ MANÓ 
 LINZER KÉSZÍTÉS ÉS MÉZESKALÁCS DÍSZÍTÉS  
 ÓRIÁS MESEFIGURÁK ÉS RETRO MESEVETÍTÉS 

PROGRAMOK A FELCSÚT VASÚTÁLLOMÁSON ÉS A MIKULÁSVONATON

TALÁLKOZZ A MIKULÁSSAL A 
VÁL-VÖLGYI KISVASÚTON!

TALÁLKOZZ A MIKULÁSSAL A 
VÁL-VÖLGYI KISVASÚTON!

9 10

 APACUKA ZENEKAR  PITYPANG ZENEKAR  BUBORÉK EGYÜTTES  
SZOMBAT

 RÉPARETEKMOGYORÓ  ALMA EGYÜTTES  
VASÁRNAP

 www.valvolgyikisvasut.hu     info@valvolgyikisvasut.hu     +36 22 881 827     ValvolgyiKisvasut
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hétre. Mikor jöhet el a te időd a „nagyok” 
közt?
– Nyilván az a célom, hogy a Puskás Aka-
démia felnőttcsapatában be tudjak mutat-
kozni, és egyszer majd én legyek az első 
számú kapus. Most az NB II-ben sok ta-
pasztalatot tudok szerezni, azért dolgozom 
nap mint nap, hogy egyszer majd az első 
osztályban is az én nevemmel kezdődjön 
az összeállítás, és akkor tudjak is élni a le-
hetőséggel.

Egyéb tervek?
– Nagyjából egy év múlva szeretnék az U21-
es válogatott kapusa lenni, és nem titkolt 
célom, hogy egyszer a felnőtt nemzeti csa-
patban is én állhassak a gólvonalra.

Tehát te lennél a következő Dibusz Dé-
nes vagy Gulácsi Péter?
– Vagy inkább Pécsi Ármin…
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asszisztens edző

Stanislav
Macek

kapusedző

Balajcza
Szabolcs

erőnléti edző

Egon
Kunzmann

rehabilitációs edző

Purger
Szilárd

csapatorvos

Dr. Abkarovits
Géza

csapatorvos

Dr. Karászi
Péter

cspatorvos

Dr. Kovács 
Tibor

fizioterapeuta

Sörös
Katalin

masszőr

Hoffer
Dávid

masszőr

Hajnal
Imre

masszőr

Kiss
István

videóelemző

Macsicza
Dávid

szertáros

Héring
Erzsébet

szertáros

Weizengruber
Istvánné

csapatmenedzser

Pető
Zoltán

PUSKÁS AKADÉMIA FC 

STÁB OTTHONRÓL HAZAÉRT A DOKI 

– Harmadik generációs orvos vagyok, a 
hivatásom tulajdonképpen családi tradí-
ció, de a szüleim nem erőltették, hogy ezt 
a szakmát válasszam. Vidéken laktunk, az 
udvarunkban volt a rendelő, az orvosi hiva-
tással kapcsolatos teendők megfigyelése 
gyerekkoromtól kezdve a mindennapjaim 
részét képezte – könnyen ment a pályavá-
lasztás. A Pécsi Orvostudományi Egyete-
men végeztem, belgyógyász és háziorvos 
vagyok, és csapatorvosi licencem van – 
mesélt indíttatásáról csapatorvosunk. 

Mikor kezdtél el először sportcsapattal 
dolgozni? 
– Húsz évvel ezelőtt, s azóta ugyanott, 
a Vidinél dolgoztam, onnan kerültem a 
Puskás Akadémiára. A sporthoz való 
kötődésem hasonló volt, mint az orvos-
láshoz való viszonyom: a családomban 
természetes volt az, hogy a sport ugyan-
olyan fontos szerepet tölt be, mint a ta-
nulás, és a feleségem is nagyon komoly 
szinten úszott. Jómagam versenysze-
rűen birkóztam a székesfehérvári Szon-
di SE-ben, s bár az egyetem mellett már 
csak abszolút amatőr szinten sportoltam, 
a mozgás iránti szeretetem egész életem-
ben megmaradt, a kispályás focit is űztem, 
a futás mindig is jelen volt, s mivel a Bala-
tonon élek, muszáj a feleségem után úsz-
ni, és vitorlázom is. A nyolcvanas években 
egyébként nagyon jóban voltam a kor nagy 
futballistáival, Horváth Gabiékkal, Tiber 

Az ősz elejétől a Puskás Akadémia FC orvosaként 
dolgozik Dr. Kovács Tibor, aki a Viditől érkezve 
nálunk is szívesen átélné egy nemzetközi kupa 
csoportkörének izgalmait. 

Dr. Michal
Kopcan
mentális tréner

Hornyák
Zsolt
vezetőedző

PORTRÉ
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Lacáékkal, úgyhogy már akkoriban is tagja 
voltam a Vidi-családnak. Amikor letettem a 
szakvizsgát, a magam ura lettem, megke-
restek a klubtól, s mivel nagyon hiányzott 
a sportolói közeg, nem hezitáltam. Először 
Csertői Auréllal dolgoztam, ekkoriban jött az 
első kupagyőzelem, a bajnoki bronzérem, 
ami megint csak komoly motivációt adott. 

Sportolókkal egyszerűbb az orvos fela-
data? 
– Ennyi év távlatából mondhatom azt, hogy 
a sportolóknál bizonyos értelemben ott 
kezdődik a gyógyítás, ahol az átlagember-
nél abbahagyjuk, hiszen például a sérülé-
sek, műtétek utáni rehabilitációnak is aktív 
részesei vagyunk. A sportolók általában jó 
hozzáállású emberek, így az együttműködés 
sok esetben jobb lehet, mint egy hétköznapi 
rendelőben, viszont maga a szakmai tevé-
kenység sokkal részletesebb. 

Mennyiben más a Puskás Akadémiánál 
dolgozni, mint a Vidinél volt? 
– Abban hasonlatos a két klub, hogy mind-
két helyen jól felépített stábok dolgoznak, 
és remek körülmények között végezhet-
tem-végezhetem a munkámat. Persze ez 
nem volt mindig így, hiszen amikor elkezd-
tem, emlékszem, volt egy olyan terápiás 
ultrahanggépünk, amely jobban rázott, mint 
ahogy kezelt… Persze ez már a múlt, most 
már Fehérváron is fantasztikus műszerpark 
segítette a tevékenységünket. Egyébként 
gyakorlatilag otthonról hazajöttem a Pus-
káshoz, hiszen annak idején, amikor a két 
klub közös szakmai vezetés alatt állt, Mezey 
Gyuri bácsi kérésére ültem a felcsúti kispa-
don. A masszőrünket, Kiss Pistát, a fiziote-
rapeutánkat, Sörös Katát régről ismerem, a 
rehabilitációs edző, Purger Szilárd szintén 
régi jó barátom, a játékosok közül Szol-

noki Rolival és Nagy Joe-val is dolgoztam 
együtt. A finom beállítások persze minden-
hol máshogyan működnek, és a mindenkori 
edző követelményeihez alkalmazkodnunk 
kell – Hornyák Zsolttal mind szakmailag, 
mind emberileg jó a kapcsolatunk. Ő az a 
karakter, aki a vehemenciája, a győzni aka-
rása mellett is maximálisan elfogadja a ja-
vaslataimat. 

Milyen szakmai ambíciókkal láttál mun-
kához nálunk? 
– Leginkább az a feladatom, hogy a finom-
hangolást elvégezzem, hogy az egészség-
ügyi stábban is minden úgy működjön, mint 
egy precíziós műszer. Sportorvosi tevé-
kenységem során már több olyan protokollt 
felépítettem, amely alapján egy jó képes-
ségű, jól felépített társaság működni tud – 
zenei analógiával élve az a dolgom, hogy 
a „hangszerekből” ne kakofóniát, hanem 
harmonikus dallamot hozzunk ki. Az orvo-
si stáb azért van, hogy ott legyen a csapat 
életében, észrevétlenül tegye a dolgát, ki-
szolgálja a vezetőedző szakmai céljait, de 
vigyázzon a klub értékeire. Ha ezt sikerül el-
érnem a Puskás Akadémia FC-nél, azt nyu-
godtan nevezhetem a szakmai ambícióm 
sikerének. 

Mint említetted, húsz éve dolgozol a ma-
gyar futballban – hogyan értékeled mind-
azt, ami az utóbbi időszakban a labdarú-
gásunkban történik? 
– Ha abban az időben, amikor elkezdődött 
a stadionprogram, nem indult volna el egy 
szakmai fejlődés is a magyar labdarúgás-
ban, akkor ma ott tartanánk, hogy nem 
létezne professzionális magyar futball. Az 
MLSZ reformjaival a sport orvosszakmai ré-
sze is rengeteget fejlődött, s a csapatorvosi 
licenccel státuszt kaptak a csapatorvosok, 

állandó, kiszámítható képzési rendszerbe 
kerültünk be, elmúlt a bizonytalanság. A 
háttérintézmények, az edzőképzés fejlesz-
tése oda vezetett, hogy már nem kell lehaj-
tott fejjel mennünk külföldre, mert ismerik 
a körülményeinket, a csapatokat, a játéko-
sainkat. A külföldön játszók is szívesebben 
igazolnak haza a pályafutásuk végén, ami 

PORTRÉ

Dr. KOVÁCS
TIBOR

szintén jó, mert át tudják adni a tapaszta-
lataikat a fiataloknak – ezt igazolja Juhász 
Roland példája is. Nem véletlen tehát, hogy 
a klubcsapataink is rendszeresen eljutnak 
az európai kupák csoportköréig, és ott is jó 
eredményeket tudnak produkálni. Ezt átél-
tem a Vidivel, és nagyon remélem, hogy a 
Puskással is át fogom élni.
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PUSKÁS-PILLANATOK

U19-es lányválogatottunk csehekkel szembeni 
felkészülési találkozóján és annak visszavágóján 
összesen kilenc növendékünk kapott szerepet

Szakembereink a legjobbak között – Horváth Péter, 
Halászi Kinga és Vanczák Vilmos pro-licences edző lett

Pál Barna gólt szerzett, Vitályos Viktor pedig gólpasszt adott – 
akadémistáink főszereplővé léptek elő az U17-es válogatott Szlovénia 
elleni mérkőzésén, amely a magyar csapat 2–0-s győzelmét hozta

Remek hangulat a Fradi elleni NB I-es 
összecsapásra teljesen megtelt 

Pancho Arénában
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TEHETSÉG

AZ EDZŐK KEDVENCE

Emlékszel, mikor kaptad meg életed első 
futball-labdáját?
– Még óvodás voltam, amikor elkezdtem 
focizni. Mivel a szüleim nem preferálták a 
labdarúgást, mondván, fiús sport, több más 
sportot is kipróbáltam. Kosaraztam, úsztam, 
atletizáltam, végül mégis a fiúk, avagy a fut-
ball mellett döntöttem.

Mennyire volt nehéz megtalálnod a helye-
det a fiúk között?
– Ahhoz, hogy bekerüljek a csapatba, sokat 
kellett tennem. Annak ellenére, hogy tehet-
séges voltam, nehezen fogadtak be, pusz-
tán azért, mert lány vagyok. Próbáltam hát 
keménynek tűnni, ha kellett, becsúsztam, 
szereltem, és persze azzal igyekeztem ki-
vívni az elismerésüket, hogy minél több gólt 
szereztem.

Hogyan vezetett az utad a fiúk játékától a 
női labdarúgásig?
– Amikor tizenhárom éves lettem, már nem 
maradhattam tovább a fiúk között, női csa-
patot kellett keresnem. Szülővárosomban, a 
Nyíregyháza Spartacus FC U14-es lánycsa-
patánál kezdtem bontogatni a szárnyaimat. 
Egyre feljebb lépkedtem aztán a korosztá-
lyos ranglétrán, végül pedig már az NB II-es 
csapattal edzhettem.

2020-ban kerültél a Puskás Akadémiára. 
Közel háromszáz kilométer választja el 

Csapatának meghatározó egyénisége, mondhatni, az edzők 
kedvence, aki a végsőkig képes küzdeni a társaiért. Elképesztő 
munkabírása kiemeli a többiek közül, ahogyan talán az is, 
hogy a modern futball leglátványosabb elemeit felvonultató 
posztján játszik. Tehetségeinket bemutató sorozatunkban NB I-es 
női csapatunk szélső védőjével, a korosztályos válogatott Tuza 
Petrával találkozunk.

Felcsúttól Nyíregyházát. Nem túl nagy tá-
volság ez egy 15 éves kislánynak?
– Valóban nehézkes volt a váltás, különösen 
a szüleim fájlalták, hogy a futball kedvéért 
kollégista leszek. De tudtuk, hogy a Puskás 
Akadémia a lehető legjobb hely számomra. Itt 
minden adott ahhoz, hogy egyre jobb legyek.

Változó pozícióban játszol. Mi mindent tar-
tasz az erősségeidnek?
– Gyors vagyok, jól olvasom a játékot, reme-
kül szerelek, és azt hiszem, a mentalitásom 
is megfelelő. Segítem a csapatot, ahogy tu-
dom. Játszom elöl is, hátul is, mikor hol van 
rám szükség. De bevallom, a védő pozíciója 
áll hozzám a legközelebb. Nem dőlök be a 
testcseleknek, a labdát nézem, s próbálom 
lefutni az ellenfelet. Engem nem kell moti-
válni. Elég motivációt ad, hogy az edzőnek 
és magamnak megfeleljek.

Mit adott hozzá a képességeidhez az aka-
démián folyó szakmai munka?
– Rengeteget fejlődtem az akadémián, főként 
mentálisan és fizikálisan, de technikailag is 
sokat tanultam, mi több, sokkal gyorsabb 
lettem. Azt mondhatom, mindent itt tanultam 
meg, ami a futballhoz kell. Épp ezért hosszú 
távra tervezek Felcsúton, de persze, ha eljön 
az ideje, szívesen próbára tenném magam 
valamely külföldi bajnokságban.

Hogyan látod a csapatodat?
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– Mostanra erős csapatnak számítunk a 
bajnokságban, harcban vagyunk a dobogó-
ért. Nem titkolt célunk, hogy egyre feljebb 
lépjünk a tabellán. Jól tartjuk a labdát, jól 
forgatunk, jól védekezünk, jól támadunk, 
ám a befejezésekre jobban kell koncentrál-
nunk. Fiatal csapat vagyunk, főként belő-
lünk, „kicsikből” áll a csapat, meglehet, épp 
ez a sikerünk titka: a fiatalos energia.

A tehetségedre, hogy, hogy nem, a korosz-
tályos válogatottnál is felfigyeltek…
– Nagy büszkeség, hogy az U19-es nemzeti 
csapat tagja lehetek. A legnagyobb álmom, 
hogy kijussunk az Eb-re. Olyan edzőnk van, 
akivel – úgy vélem – ez lehetséges.

Mit jelent számodra a futball és a Puskás 
Akadémia?
– Nem is igazán tudom szavakba foglalni. 
Számomra a foci a minden, a Puskás Aka-
démiát pedig a legkiválóbb utánpótlásmű-
helynek tartom. Életem eddigi legjobb dön-
tése volt, hogy 15 évesen ide igazoltam.

Tuza Petra
Születési idő és hely:
2005. 03. 18., Nyíregyháza
Poszt: balszélső védő
Mezszám: 23
NB I-es meccsek/gólok 
száma: 49/3
Csapat: Puskás Akadémia FC 
(női NB I)

NÉVJEGY

TUZA
PETRA
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AKTUÁLIS

A Puskás Akadémia Sport- és Konferen-
ciaközpont labdajátékcsarnoka szolgált a 
nyolccsapatos torna helyszínéül, melyre 
hét olyan – 50 kilométeres körzeten belül 
található – egyesület U11-es csapatát hív-
tuk meg, amellyel a közös részvételen túl 
formálisan is elmélyítettük szakmai kap-
csolatunkat, erősítendő a régióban zajló 
utánpótlásképzést. A megállapodást Tóth 
Balázs klub- és akadémiaigazgató és a 
partnerintézmények vezetői aláírásukkal 
szentesítették. A két négyfős csoportba 
szervezett torna végül a mieink győzelmét 
hozta, a további helyezések a fővárosi 
Carvalho Blause, az Oroszlány, a Pilisvö-
rösvár, a Csákvár, a bodajki Junior FC, 
a Gárdony és a Lábatlan csapata között 
oszlottak meg. A részt vevő egyesületek-
ben zajló jó szakmai munka remélhetőleg 
azt is eredményezi majd, hogy idővel az 
általuk gondozott egy-egy tehetséges 
játékos akadémiánkon képezheti majd 
tovább magát.

ITTHON TARTOTTUK 
AZ I. PUSKÁS-KUPA TRÓFEÁJÁT 
Hagyományőrzőnek szánt U11-es teremtornát rendezett az 
első adventi hétvégén gyermekcsoportunk. A közös játék 
során akadémiánk és az érintett egyesületek is szorosabbá 
fűzték kapcsolatukat. 
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EREDMÉNYEK

PLSEK
JAKUB

HÁZI GÓLLÖVŐLISTAOTP BANK LIGA (NB I) 
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A PUSKÁS AKADÉMIA FC MÉRKŐZÉSEI

  1. 07. 29.   Diósgyőri VTK – Puskás Akadémia FC 0–1
  2. 08. 04.  Puskás Akadémia FC – Újpest FC 3–3
  3. 08. 13.  Ferencvárosi TC – Puskás Akadémia FC 1–2
  4. 08. 18.  Puskás Akadémia FC – Fehérvár FC 2–2
  5. 08. 26.  Kecskeméti TE – Puskás Akadémia FC 4–1
  6. 09. 03.  Mezőkövesd – Puskás Akadémia FC 1–3
  7. 09. 23.  Puskás Akadémia FC – Paksi FC 0–2
  8. 09. 29.   Zalaegerszegi TE – Puskás Akadémia FC 1–1
  9. 10. 06.  Puskás Akadémia FC – Kisvárda 1–0
10. 10. 22.  MTK Budapest – Puskás Akadémia FC 0–5
11. 10. 28.  Puskás Akadémia FC – Debreceni VSC 1–1
12. 11. 04.  Puskás Akadémia FC – Diósgyőri VTK 0–0
13. 11. 11.  Újpest FC – Puskás Akadémia FC 1–2
14. 11. 26.  Puskás Akadémia FC – Ferencvárosi TC 1–1
15. 12. 02.  Fehérvár FC – Puskás Akadémia FC 3–1
16. 12. 08. 20:00 Puskás Akadémia FC – Kecskeméti TE 
17. 12. 17. 18:00 Puskás Akadémia FC – Mezőkövesd 

FORDULÓ DÁTUM IDŐPONT MÉRKŐZÉS EREDMÉNY

 CSAPAT M. GY. D. V. G. P.

  1 PAKSI FC 15 9 4 2 29–16 31
  2 FERENCVÁROSI TC 14 8 3 3 35–16 27
  3 FEHÉRVÁR FC 15 7 3 5 31–24 24
  4 DVSC 15 7 3 5 23–19 24
  5 PUSKÁS AKADÉMIA FC 15 6 6 3 24–20 24
  6 MTK BUDAPEST 15 6 3 6 16–24 21
  7 KECSKEMÉTI TE 15 6 2 7 24–25 20
  8 DVTK 15 6 2 7 21–24 20
  9 ÚJPEST FC 15 6 2 7 23–30 20
10 MEZŐKÖVESD ZSÓRY FC 14 4 2 8 17–22 14
11 ZTE FC 15 4 2 9 20–32 14
12 KISVÁRDA MASTER GOOD 15 3 2 10 14–25 11

1 JAKUB PLSEK 5
2 LAMIN COLLEY 4
3 ARTEM FAVOROV 3
3 GRUBER ZSOMBOR 3
5 WOJCIECH GOLLA 2
6 BATIK BENCE 1
6 CORBU MARIUS 1
6 JONATHAN LEVI 1
6 NAGY ZSOLT 1
6 LUCIANO SLAGVEER 1
6 MIKAEL SOISALO 1
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